
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України 

з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів 

5 вересня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету ТРЕТЬЯКОВА Г.М. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Нас п'ять поки що.  

 

АРСЕНЮК О.О. Добрий день, Галино Миколаївно! Арсенюк 

присутній. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Пане Олеже, ви тоді робите перекличку? 

 

АРСЕНЮК О.О. Пані Галино, якщо можна, хай хтось зробить 

перекличку, і через дві хвилини я буду з вами. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Гаразд.  

Шановні народні депутати, тоді якщо у вас немає заперечень, пан 

Арсенюк Олег зараз буде нашим секретарем, він зараз під’їжджає. Ви знаєте, 

що у Києві колапс сьогодні зранку, бо тривога була 9 годин з лишком, і 

таким чином ми знаємо, що народні депутати наші хтось доїздить, якщо 

хтось не пішки приходить, як Михайло Михайлович. 

Таким чином, у нас є кворум: Третьякова, Цимбалюк, Арсенюк, 

Гривко, Никорак, Остапенко, Тарасенко, Циба. Всіх назвала, хто на зв'язку? 

Хто-небудь з'явився ще? Підключається Вадим Струневич. Я можу починати.  

Шановні народні депутати, у нас за дорученням Голови і за поданням 

Прем'єр-міністра одне питання нашого порядку денного – це розгляд подання 

про призначення Калмикової Наталії Фернандівни Міністром у справах 

ветеранів України. Відповідно одна у нас справа сьогодні – це кадрове 
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питання. Ви знаєте, що ми розіслали... Скажіть мені, хто не отримав особову 

справу пані Наталії? Хто не встиг почитати? Всі отримали.  

Шановні народні депутати, тоді ми починаємо обговорення. Я думаю, 

що ми дамо слово пані Наталії для того, щоб вона нам вступну промову 

зробила. І я дуже задоволена, я сьогодні вранці і Прем'єр-міністру подякувала 

за те, що нам таку кандидатуру дають на нашого міністерства ветеранів, 

Міністерство ветеранів. Відповідно вона зробить вступне слово і після того 

питання, відповіді, хто у нас тут буде на зв'язку, і поті ми проголосуємо.  

Проект рішення комітет розіслав, я попросила, щоб проект рішення був 

рекомендувати пані Наталію. Якщо будуть інші якісь пропозиції, будь ласка, 

я прошу народних депутатів  озвучити. Моя пропозиція буде рекомендувати 

Верховній Раді призначити Калмикову Наталію Фернандівну на посаду 

Міністра у справах ветеранів України. Будь ласка, тоді пані Наталія, а потім 

питання. 

 

КАЛМИКОВА Н.Ф. Шановна Галино Миколаївно, шановні народні 

депутати, в першу чергу я хочу сказати, що я вдячна за цю, яку мені 

висловили уряд, Президент, міністр оборони Рустем Умєров, який відпускає 

мене на цю нову роботу.  

Я мала досвід роботи з ветеранами,  будучи директоркою Українського 

ветеранського фонду, організацію яку ви знаєте, яка фінансує ініціативи 

ветеранів. І останній рік я пропрацювала в Міністерстві оборони, яке власне є 

тим органом, з якого найбільша кількість людей звільняється і при звільненні 

стає ветераном.  

Мені необхідно бути однозначно зараз, вивчити більше ситуацію про 

стан справ саме в ветеранському середовищі, у ветеранській політиці, яка 

вона зараз,  тому що я була більш заглиблена в військові питання. Але з того, 

що я бачу, що необхідно додаткові які речі вже робити, це поєднання власне 

ланцюжка переходу людини, шляху людини від служби до цивільного життя. 
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І у нас є всі можливості, всі спроможності для того, щоб це разом з 

Міністерством оборони і з іншими органами сектору безпеки і оборони 

зробити. 

Я буду вдячна вам за підказку, за конструктивну критику. Буду 

звертатися за порадами, буду звертатися за допомогою. І сподіваюсь, що саме 

спільними зусиллями ми зможемо зробити життя захисників після служби 

достойним і створити умови для того, щоб кожний ветеран та ветеранка 

стали ефективними членами українського суспільства для вже розбудови 

країни після війни.  

Буду вдячна за питання. Зараз це поки що все. Не буду зараз робити 

якісь великі обіцянки. Я думаю, що за місяць я буду просити скликати 

комітет, коли я вже зрозумію, що і як, зможу спланувати свої конкретні 

кроки, для того щоб доповісти, узгодитись і рухатись.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Шановні народі депутати, у нас купа питань по 

Міністерству ветеранів. Ви знаєте, що у нас в роботі знаходяться і купа 

законів, якісь на стадії першого читання, якісь на стадії другого читання. Я 

думаю, що пан Анатолій Остапенко краще їх знає, цей весь перелік. Тому я 

прошу голову підкомітету, який опікується цими справами, будь ласка. І 

потім Тарас Тарасенко, да?  

Будь ласка, пане Анатолію.  

 

ОСТАПЕНКО А.Д. Добрий день, шановні колеги. Ми бачимо, що вже 

взагалі відбуваються позитивні зміни щодо ветеранської політики. З 

Наталією Фернандівною ми працюємо плідно вже рік. Те, що вона зазначила, 

що, попрацювавши в Міністерстві оборони, як ми знаємо, що на сьогодні це 

основний державний центральний орган, який, будемо так казати, таке слово, 

постачає ветеранам, на жаль, з тією ситуацією, яка у нас відбувається в 
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країні. Але знаючи проблему нашого захисника з моменту його мобілізації, 

яка вона створюється, коли його починаючи з ВЛК мобілізують, як він воює, 

як він отримує якісь поранення або там інші, будемо так казати, важкі для 

життя травми – моральні, психологічні, фізичні. І потім, коли вони 

повертаються вже знову до мирного життя, я думаю, цей досвід буде дуже 

важливим для того, щоб якраз побудувати ту дійсно державницьку 

ветеранську політику щодо підтримки безпосередньо того захисника, який 

учора був звичайним громадянином України, а був вимушений стати на 

захист Батьківщини у зв'язку з військовою агресією, також підтримати їх в 

цивільному житті, коли вони повернуться. Звісно, зрозуміло, з цим підходити 

до підтримки сімей військовослужбовців, які захищають безпосередньо нашу 

країну, сім'ї тих захисників, які повернулись, сім'ї, звісно, загиблих, 

померлих захисників і захисниць України. І звісно ми не повинні забувати ті 

сім'ї, які ще з 2014 року,  з  Революції Гідності, також трошки, так казати, є 

обділеними увагою держави. Ми це повинні вирівняти, всі ці питання, я 

думаю, і чітке вшанування наших героїв, героїзація, поховання - це дуже 

великий спектр.  

Я думаю, що міністр, якого ми призначимо сьогодні, з усім цим 

впорається з нашою допомогою. І комітет, як завжди, і звісно, я як голова 

підкомітету готовий підставити плече і працювати, як ви знаєте, Наталіє 

Фернандівно, з вами працювали вже, 24/7 готовий працювати, аби все 

зробили для того, щоб наші громадяни дійсно відчували, що та людина, яка 

за покликом пішла добровільно або була мобілізована згідно законів України, 

стала на захист Батьківщини, повертається додому, будемо казати, чи зі 

щитом, чи на щиті, і сім'ї, які відправляють своїх близьких на захист рідної 

України, рідної землі, будуть відчувати, що держава все те, що вона 

декларує, вона буде робити в повному обсязі і завжди вчасно і все ми 

зробимо. 
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Я дякую і надіюсь на плідну співпрацю. Вам, як кажуть, щоб тільки 

зорі світили на вашому  шляху. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую, пане Анатолію. 

Шановні народні депутати, як пропонуєте ви далі? Чи є питання, чи є 

бажання виступити?   

Михайле Михайловичу! 

 

ЦИМБАЛЮК М.М.  Немає. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Немає. 

Можемо переходити до голосування.   Пропозиція є, так? 

Пані Ірина Никорак! Я просто чому звертаюся до представників інших 

фракцій, тому що ми вчора… 

 

НИКОРАК І.П.  Так, я тут.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Ми на засіданні фракції "Слуга народу" обговорювали 

ці всі кандидатури, давали можливість всім виступити на фракції, тому 

фракція наша визначилася, відповідно ми свою позицію знаємо.  

Пані Ірино, чи є питання до пані Наталії. 

 

НИКОРАК І.П. У мене питань немає, тільки хочу побажати удачі на 

цьому нелегкому шляху. Ми з Наталією Фернандівною багато працювали, 

коли вона займала посаду і займає досі заступника міністра, тому я впевнена, 

що все повинно вийти і попереду у нас насправді дуже багато роботи. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую, пані Ірино, за підтримку. 

Пане Олеже, будь ласка. 
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АРСЕНЮК О.О. Добрий день, шановні колеги, пані Наталю! Ми з пані 

Наталією не знайомі особисто, вже будемо знайомитися і працювати.  

У мене єдине прохання, щоб комунікувати побільше з комітетом, тому 

що нам доведеться ті закони, є на сьогоднішній день дуже багато роботи у 

ветеранському напрямку, і нам доведеться це все міняти, нам доведеться, я не 

хочу казати за попередніх керівників, не тільки тих, які зараз, а й взагалі, що 

ветеранський напрямок, він трохи провалений, тому прошу комунікувати 

побільше з комітетом, тому що нам доведеться це все і голосувати, щоб ми 

знали, що ми будемо, і якусь дорожню карту вже після місяця-двох вже щоб 

ми розуміли, до чого ми йдемо. 

Дякую. 

 

КАЛМИКОВА Н.Ф. Олеже Олексійовичу, я вам ще набридну. 

 

АРСЕНЮК О.О. Це буде дуже добре. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Так, ми чекаємо міністрів, які б нам набридали. 

Дякую, шановна пані Наталю. 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. Пропозиція: підтримати кандидатуру, яку нам 

направили. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Так, шановні народні депутати, тоді я можу озвучувати 

проект рішення, яке я на початку озвучила. Є пропозиція прийняти рішення: 

рекомендувати Верховній Раді України призначити Калмикову Наталію 

Фернандівну на посаду Міністра у справах ветеранів України. 

Я прошу пана Олега Арсенюка провести голосування. 
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АРСЕНЮК О.О. Шановні колеги, прошу голосувати. 

Третьякова Галина Миколаївна. 

 

ТРЕТЬЯКОВА Г.М. За. 

 

АРСЕНЮК О.О. Цимбалюк Михайло Михайлович. 

 

ЦИМБАЛЮК М.М. Утримався. 

 

АРСЕНЮК О.О. Струневич Вадим Олегович.  

 

СТРУНЕВИЧ В.О. Струневич – за. 

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую. 

Бабенко Микола Вікторович. Відсутній. 

Арсенюк Олег Олексійович – за. 

Гривко Сергій Дмитрович. 

 

ГРИВКО С.Д. Гривко - за. 

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую. 

Никорак Ірина Петрівна. 

 

НИКОРАК І.П. Никорак – за. 

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую. 

Остапенко Анатолій Дмитрович. 

 

ОСТАПЕНКО А.Д. За. 



8 

 

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую. 

Тарасенко Тарас Петрович. 

 

ТАРАСЕНКО Т.П. Тарасенко - за. 

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую. 

Тимошенко Юлія Володимирівна. Відсутня. 

Циба Тетяна Вікторівна. 

 

ЦИБА Т.В. За.  

 

АРСЕНЮК О.О. Дякую.  

У нас 8 – за, 1 утримався. Рішення прийнято.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую, шановні народні депутати. Таким чином 

порядок денний вичерпано. Чекаємо до зустрічі всіх нас.  

 

ГРИВКО С.Д. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧА. Сергій?  

 

ГРИВКО С.Д. Можна слово?  

 

ГОЛОВУЮЧА. Будь ласка.  

 

ГРИВКО С.Д. Не встиг, вибачте,  трошки, технічні збої були, щоб 

сказати слово. Насправді Наталія Фернандівна дуже порядна і професійна 

людина. я її підтримую, але хотів сказати добрі слова за команду 
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Міністерства ветеранів, яка зараз працює там. Вони показали, об’єднали і 

дали можливість показати, яка є ветеранська політика. Вони вже стали на 

правильний шлях після подій зими. Тому я їм дуже вдячний, безпосередньо 

Порхуну Олександру, і я знаю, що він іде на підвищення, і як би буде 

працювати в команді.  

 

ГОЛОВУЮЧА.  Підвищення, це ви так… 

 

ГРИВКО С.Д. …ветеранську політику зробити насправді якісною, тому 

що ветерани повинні відчувати повагу, комфорт, якісні державні послуги і 

соціалізуватись, і повертатись до життя соціального. Тому я дуже їм вдячний. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую, пане Сергію. Але я думаю, що це не 

підвищення, що це рівні посади. Так не можна казати. Я думаю, що 

підвищення – це міністерська посада для пані Наталії після того, як вона 

працювала заступником міністра. З точки зору політичних посад це більш ну 

підвищення реальне.  

Дякую, шановний пане Сергію, за подяку команді, яка сьогодні веде 

ветеранську політику, після того, як там змінилась міністерша. Треба було 

багато чого змінювати для того, щоб, як сказав  пан Олег Арсенюк, у нас 

міністерство не просідало, бо воно просіло у нас і щодо підтримки 

законопроектної роботи, яка безпосередньо нам потрібна, і щодо постанов 

Кабінету Міністрів, і щодо роботи з органами місцевого самоврядування,  з 

громадськими організація. Тому пані Наталії там предстоїть багато роботи.   

Таким чином рішення прийнято, шановні народні депутати. Дякую, 

пане Сергію, за слово. І до роботи тоді, до зустрічі в залі, до призначення 

нашої міністерки уже на Верховній Раді.  

Слава Україні!  
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ГОЛОСИ ІЗ ЗАЛУ.  Героям слава!      

 

 

 

 


